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Stowarzyszenie         Trzebownisko, dnia 31 marca 2022 r. 

Podkarpacki Związek Byłych Pracowników PGR 

Trzebownisko 616A/10 

36-001 Trzebownisko  

KRS: 0000226485 

- reprezentowane przez Prezesa - Bogusława Dobranowicz 

 

 

      1). Sz. P.  

      Elżbieta Witek- 

      Marszałek Sejmu RP  

      Kancelaria Sejmu 

      ul. Wiejska 4/6/8 

      00-902 Warszawa 

       

      2). Sz. P.   

      prof. Tomasz Grodzki- 

      Marszałek Senatu RP 

      Kancelaria Senatu  

      ul. Wiejska 6/8  

      00-902 Warszawa 

 

 

PETYCJA 

 

Szanowni Państwo, 

 

w związku z brakiem uregulowań prawnych w zakresie bezpośredniej pomocy, dla byłych 

pracowników zlikwidowanych państwowych przedsiębiorstw gospodarki rolnej, działając 

w imieniu: Stowarzyszenia Podkarpacki Związek Byłych Pracowników PGR, wnoszę 

przedmiotową Petycję. 

 Stowarzyszenie Podkarpacki Związek Byłych Pracowników PGR, zrzesza ponad 

trzy tysiące członków, którzy są byłymi pracownikami zlikwidowanych państwowych 

przedsiębiorstw gospodarki rolnej. Stowarzyszenie prowadzi swoją działalność od 
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kilkunastu lat, zajmując się m. in. prowadzeniem Przedszkola w powiecie kolbuszowskim 

w miejscowości Raniżów. Stowarzyszenie chciałoby rozwijać swoją działalność, niemniej 

jednak brak zewnętrznego wsparcia finansowego, zarówno ze strony państwa, jak też 

środków unijnych, uniemożliwia dalszy jego rozwój. W związku z powyższym, zwracam 

się z uprzejmą prośbą o stworzenie stosownych uregulowań prawnych w przedmiocie 

utworzenia różnego rodzaju dofinansowań, dla podmiotów takich jak prowadzone przez 

Nas Stowarzyszenie, aby mogły one w dalszym ciągu prowadzić i rozwijać swoją 

działalność statutową.   

 Wskazuję, iż dotychczas stworzone uregulowania prawne, a co za tym idzie, pomoc dla 

byłych pracowników zlikwidowanych państwowych przedsiębiorstw gospodarki rolnej, 

skierowane zostały do jednostek samorządu terytorialnego, na terytorium których działały 

zlikwidowane państwowe przedsiębiorstwa gospodarki rolnej. Niemniej jednak, żadna z Gmin, 

których obszar obejmuje działalność naszego Stowarzyszenia, nie uzyskała żadnej pomocy 

finansowej. Nadmieniam, że znając trudną sytuację finansową Gmin: Bircza, Kuryłówka oraz 

Łańcut, Stowarzyszenie opiniowało i wnioskowało o przychylne ustosunkowanie się do spraw 

społeczności mieszkającej na terenie ww. Gmin oraz o ich dofinansowanie, jednakże 

bezskutecznie, bowiem żadna z tychże Gmin do chwili obecnej nie uzyskała dofinansowania.  

 Ponadto, zwracam się z prośbą o udzielenie pisemnej informacji, które wnioski 

jednostek samorządu terytorialnego, zostały zarekomendowane odpowiednio przez 

Wojewodę Podkarpackiego / Komisję do Spraw Wsparcia Jednostek Samorządu 

Terytorialnego, powołaną przez Prezesa Rady Ministrów, a także jaką ilość punktów zdobył 

każdy z podmiotów zarekomendowanych odpowiednio przez ww. Wojewodę / Komisję, 

wnioskujących o dofinansowanie w ramach utworzonych Programów.  

Jednocześnie, wskazuję, że kryteria zawarte w § 10 uchwały nr 102 z dnia 23 lipca 2020 r. 

w sprawie wsparcia na realizację zadań inwestycyjnych przez jednostki samorządu 

terytorialnego (opubl. M. P. z 2020 r., poz. 662 ze zm.), są bardzo ogólnikowe i Komisja 

do spraw Wsparcia Jednostek Samorządu Terytorialnego, powołana przez Prezesa Rady 

Ministrów na podstawie § 9 ust. 1 ww. uchwały, winna uzasadnić dokonany przez siebie 

wybór w formie pisemnej. Analogiczna sytuacja ma miejsce w odniesieniu do nowelizacji 

uchwały z dnia 8 grudnia 2020 r. (opubl. M. P. poz. 1144), kiedy to ocenie Komisji 

podlegały wnioski jednostek samorządu terytorialnego zarekomendowane Prezesowi Rady 

Ministrów przez wojewodów, a następnie dokonanie oceny wniosków przez Komisję oraz 

Prezesa Rady Ministrów, zgodnie z kryteriami określonymi w § 10 ww. uchwały.  
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Wskazać należy, iż przedmiotowe dofinansowania dokonywane są ze środków publicznych 

(krajowych oraz unijnych), a więc organy winny podejmować rozstrzygnięcie w sposób 

obiektywny, rozsądny, stosownie uzasadniając podjętą przez siebie decyzję w taki sposób, aby 

nie tylko dla każdego podmiotu biorącego udział w danym Programie, ale również dla każdego 

obywatela, podjęte decyzje były zrozumiałe i aby istniała możliwość ich weryfikacji, pod 

kątem prawidłowości i zasadności podjętego rozstrzygnięcia (zgodnie z zasadami 

proporcjonalności, bezstronności i równego traktowania). Organy winny być zobowiązane do 

należytego i wyczerpującego informowania stron o okolicznościach faktycznych i prawnych, 

mających wpływ na podjęte rozstrzygnięcia. Brak trybu pisemnego uzasadniania sposobu 

rozpatrzenia złożonych wniosków (odpowiednio rekomendacji wniosków przez wojewodów  

i Komisję, a następnie podjęcie decyzji przez Prezesa Rady Ministrów), uniemożliwia 

zweryfikowanie zarówno prawidłowości, jak też zasadności podjętych rozstrzygnięć, co także 

nie budzi zaufania obywateli do władzy publicznej w zakresie podjętych decyzji.  

 Stowarzyszenie zwraca się z prośbą, aby kolejne Programy były uprzednio 

konsultowane z Naszym środowiskiem, gdyż to my najlepiej wiemy, jakie istnieją potrzeby 

oraz sposoby wsparcia, a nadto, aby zostało utworzonych więcej tego typu Programów, 

skierowanych do jednostek samorządu terytorialnego, na terenie których funkcjonowały 

zlikwidowane  państwowe przedsiębiorstwa gospodarki rolnej. Przy czym wskazuję, aby 

przedmiotowe Programy były tworzone, mając na względzie stworzenie możliwości 

skorzystania z dofinansowania przez każdą z tego typu jednostek samorządu terytorialnego, 

chociaż jeden raz, oraz  by przewidywały przejrzystą procedurę składania, opiniowania oraz 

podejmowania decyzji o przyznaniu i podziale środków przeznaczonych na ten cel. 

 Dodatkowo, zwracam się z prośbą o podjęcie działań w zakresie stworzenia 

uregulowań prawnych, aby faktycznie byli pracownicy zlikwidowanych państwowych 

przedsiębiorstw gospodarki rolnej i ich rodziny, mogli realnie skorzystać z pomocy 

finansowej nie tylko w formie rzeczowej, lecz również w formie środków pieniężnych. 

Obiektywnym rozwiązaniem byłoby także utworzenie Programu, poprzez przyznanie 

określonej kwoty pieniężnej, na rzecz każdego pracownika zlikwidowanego państwowego 

przedsiębiorstwa gospodarki rolnej (rekompensaty), bowiem środki zostałyby rozdzielone  

w równej wysokości każdej osobie. Powyższe działanie, byłoby zgodne z zasadą 

obiektywizmu, bezstronności i równego traktowania obywateli wobec prawa (byłych 

pracowników zlikwidowanych państwowych przedsiębiorstw gospodarki rolnej). 

Jednocześnie przyjęcie tego rodzaju rozwiązania, nie dyskryminowałoby żadnej z tych osób, 
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gdyż każdy otrzymałby wsparcie finansowe w jednakowej wysokości. Z kolei, w obecnej 

sytuacji, doszło do dyskryminacji osób, które takiej pomocy nie uzyskają, z osobami, które 

pomoc tę otrzymały, bądź w najbliższym czasie uzyskają. Tym bardziej, iż istniejąca 

dotychczas procedura przyznawania dofinansowań nie jest obiektywna, przejrzysta,  

z powyżej przedstawionych względów, przez co nie budzi zaufania obywateli do organów.   

 

 Mając na uwadze powyższe, zwracamy się z uprzejmą prośbą o pozytywne 

rozpatrzenie niniejszej Petycji oraz utworzenie różnego rodzaju Programów w przedmiocie 

dofinansowań dla Nas.     

 

 

             

 

Łączę wyrazy szacunku,  

 

 

 


